



**ခွန်အဲန်ယူဉ်-ကညီဒီကလုင် စာဖိုင်ကရ၊  
လီဂ်ခါဉ်သး ဝဲလီဂ်ခိဉ်သ့ဉ်  
ကီဂ်သူလု၊**

[www.knuhq.org](http://www.knuhq.org)

ကညီနံဉ်. . . ၂၇၆၂ နံဉ်, သလုလါထီဉ် (၁) သီ  
ခရံဉ်နံဉ်. . . ၂၀၂၂ နံဉ်, လါဒိဉ်စ့ဘာဉ် (၂၂) သီ

**ခွန်အဲန်ယူဉ်-ကညီဒီကလုင် စာဖိုင်ကရ၊ ကရ၊ခိဉ် သုးခိဉ်ကျါဒိဉ်စိ စီမူတူစ့ဖိ  
အတၢ်ကတိလီ၊ ဖဲ ၂၇၆၂ နံဉ်, ကညီဒီကလုင် နံဉ်ထီဉ်သီ အမုဂ်နံဉ်**

တနံအံဉ် မုဂ်ဝဲ သလုလါထီဉ် (၁) သီ, ၂၇၆၂ နံဉ် “ကညီဒီကလုင် နံဉ်ထီဉ်သီ”  
အမုဂ်နံဉ်န့ဉ်လီ၊ လါကညီဒီကလုင် နံဉ်ထီဉ်သီ အမုဂ်နံဉ်အံဉ် ပဆါဂုဆါဝါဘဉ် ကညီဖိ  
ကိးဂါဒဲး ဒီးကမျါဂ် ထံဖိကီဂ်ဖိခဲလါဉ် လါ မ်သုကအိဉ်ဆူဉ်အိဉ်ချု, ပူဉ်ပူဉ်ဒါ ဒီးပူဉ်ဖျဲးထီဉ်  
လါတၢ်ဆိဉ်တံဂ်မၤနုာ် အဖီလၢဉ် ကိးဂါဒဲးန့ဉ်တက့ဂ်.

**ယပုကလုင် ကညီဖိခဲလါဉ်သ့ဉ်သုဇ၊**

ဒိပုတကလုင်အသိးန့ဉ် ပအိဉ်ဒီး ကလုင်တကလုင် အက့ဂ်အဂီ၊ ဒိအမုဂ် ပတၢ်စံဉ်  
စိတဲစိ, ပကျိဉ်ပကျိဉ်, ပလံဉ်ပလဲဉ် ဒီးပတၢ်ဆဲးတၢ်လါခဲလါဉ်လီ၊ လါပတၢ်စံဉ်စိတဲစိ  
ဒီးလါပထံပကီဂ် လါပအိဉ်လါအပူဉ်ခဲအံဉ်န့ဉ် ပအိဉ်ဒီး ပစီလိဉ်စိပ, ပအိဉ်ဒီး ပလီဂ်ပကျဲ  
ဒီးပအိဉ်ဒီး ပတၢ်ပတၢ်ပြးဒုဉ်ပဝဲခဲလါဉ်လီ၊ သနုဉ်က့န့ဉ်ဒီး ဒိဖျိလါ တၢ်ဆိဉ်တံဂ်မၤနုာ်  
အကလုင်ကလုင် ဒီးတၢ်ပတၢ်ပြး လါဂုဉ်န့ဉ်ဆူဉ် ဟီဉ်ခိဉ်ကပံဉ်, တၢ်လီဂ်တၢ်ကျဲ, တၢ်လီဂ်  
တၢ်လါ ဒီးတၢ်ဆိဉ် ဘံဉ်ဆိဉ်ဘါတဖုဉ်အယိ ပပုကလုင်တဖုဉ် ဘဉ်သုးလီဂ်သုးကျဲ,  
ဘဉ်ယုဉ်မ့ဟးဖျိး ဒီးအဟီဉ် ခိဉ်ကပံဉ် ဒီးအလီဂ်အကျဲတဖုဉ် ဘဉ်လီမၤတုဂ်ဝဲန့ဉ်လီ၊  
အါတက့ဂ်န့ဉ် ကညီဖိတဖုဉ် အိဉ်ဆိးဝဲလါ ထံလီဂ်ကီဂ်ပူဉ် ဒီးတနီတခီ အိဉ်ဆိးဝဲလါ  
ကီဂ်ကီဉ်တဲဉ်န့ဉ်လီ၊ ဒိဖျိလါ တၢ်ဆိဉ်တံဂ်မၤနုာ် ဒီးဘဉ်ယုဉ်မ့ဟးဖျိးအယိ, တနီန့ဉ်  
ဘဉ်လီပြုလီပြုကွံဝဲ ဒီးဘဉ်တု၊ အိဉ်ဝဲ ဆူ တခီထံတခီကီဂ် ဒီးလါထံယံကီဂ်ယံန့ဉ်  
လီ၊

**ယပုကလုင် ကညီဖိခဲလၢင်သ့ၣ်သ့ၣ်,**

ဖဲလၢ ပသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ် ဒီးမၤလၢကပီၤသကိး ကညီအနံၣ်ထီၣ်သီ တနံၤအံၤန့ၣ် မိပက သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်သကိးပဝဲလၢ ပမ့ၢ်ပုကတကလုင် လၢပဲလီၤအိၣ်ဆိးတ့ၢ်ဝဲ လၢပထံပကီၢ်, ကညီ ကီၢ်အံၤ လၢအဆိကတၢၢ်န့ၣ်တက့ၢ်. မိပကတိၣ်သ့ၣ်ပသးသကိး ယံးယံးလၢ လၢပထံပကီၢ်, ကညီကီၢ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲ မိၢ်ပၢ်ဖံဖု အထံအကီၢ် ဒီးမ့ၢ်ပထံပကီၢ် လၢပကဘၣ်ဝဲလီၤ မၤန့ၢ် ပတၢ်သဘျု ဒီးကတီၤက့ၤအီၤန့ၣ်တက့ၢ်. ဖဲပတုၤလၢ ထံကီၢ် တဘျုးဂ့ၤတဘျုးဂ့ၤ ဒီးလၢ တၢ်လီၢ် တတီၤဂ့ၤ တတီၤဂ့ၤန့ၣ် ပကအိၣ်ဒီး တၢ်တိၣ်သ့ၣ်ပသးယံးယံး လၢပကဘၣ် ဝဲလီၤသကိးပဝဲ လၢတၢ်မၤန့ၢ်က့ၤ, တၢ်ကတီၤထီၣ်က့ၤ ဒီးတၢ်စိၣ်ကဖိထီၣ်က့ၤ မိၢ်ပၢ်ဖံဖု အတၢ်န့ၢ်သါ, အစုလီၢ်ခိၣ်ခိၣ် ဒီးစိၣ်ကဖိထီၣ်က့ၤ ပပုကလုင် အတၢ်မ့ၢ်တၢ်, အတၢ်စံၣ်စီၤ တဲစီၤ ဒီးအလုၢ်အလုၢ် ဒီးအထူသန့တဖၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.

လၢတၢ်စိၣ်ကဖိထီၣ်က့ၤ ကညီကလုင် အတၢ်စံၣ်စီၤတဲစီၤ, ကညီဖိ အတၢ်န့ၢ်သါ ဒီး ကညီဖိ အသ့ၣ်သ့ၣ်လၢကပီၤအဂီၢ်န့ၣ် ပဝဲကိးဂၤဒဲး ပမၤအီၤသ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲပအိၣ် တတီၤဂ့ၤ တတီၤဂ့ၤန့ၣ် ဒ်ပတၢ်သ့တၢ်ဘၣ် ဒီးပဆၢပကတီၢ် လၢအိၣ်ဒီးပုၤန့ၣ် ပပၤယၢ်, ပပၢ်ဖျါထီၣ် ဒီးစိၣ်ကဖိထီၣ် ပပုကလုင် အလုၢ်အလုၢ်, အထူသန့ ဒီးအတၢ်ဆဲးတၢ်လၢသ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. ကညီဖိ လၢအိၣ်လၢ တၢ်လီၢ် တတီၤဂ့ၤ တတီၤဂ့ၤ, ကညီဖိ အတၢ်ကရၢကရိခဲလၢင်, တၢ်ဘျုး တၢ်ဘါ အကရူၢ်ကရၢခဲလၢင် ဒီးကညီပုၤပၢ်ဆၢတၢ်ဖိ အတၢ်ကရၢကရိခဲလၢင် ပကဘၣ် ပၢ်ဖျိမၤသကိးတၢ်လီၤ. လၢနီၣ်တယၢ် တဘျုးယီ အဖိလၢင်, ဒီးလၢတၢ်ပညိၣ်ကွၢ်စိ ဒီးလၢ တၢ်ဝဲလီၤ တမံၤယီၤအဂီၢ်န့ၣ် ပကဘၣ်ဖိလီၤပစု ဒီးမၤသကိးတၢ်န့ၣ်လီၤ.

**ယပုကလုင် ကညီဖိခဲလၢင်သ့ၣ်သ့ၣ်,**

လၢပပုကလုင် ကပုၤဖျဲးထီၣ်ဝဲလၢ တၢ်ဆိၣ်တံၢ်မၤန့ၤ, ကအိၣ်ဒီး တၢ်သဘျု ဒီး အတၢ်အိၣ်မူအိၣ်ဝဲ, အတၢ်သ့ၣ်ညါန့ၢ်ပၢ်, အတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ ဒီးအတၢ်သ့တၢ်ဘၣ် တဖၣ် အတီၤကထီၣ်ဘးဝဲ ဒ်စိၣ်ဆၢကတီၢ် တၢ်အိၣ်သးအသိးန့ၣ် ပခိၣ်ပနၢ် လၢလဲၤပုၤကွံၣ် တ့ၢ်ပုၤတဖၣ် ဝဲလီၤတ့ၢ်လံတၢ် တုၤလီၤလၢ ပစိၣ်ပဆၢကတီၢ်ခဲအံၤန့ၣ်လီၤ. အနံၣ် (ရဝ) ဘျဲၣ်လံ. ပတတုၤဆူ ပတၢ်ပညိၣ်ကွၢ်စိ အဖိတၢ်ဒဲးဘၣ်.

ဖဲပကွၢ်ကဒါက့ၤ ပတၢ်လဲၤခီဖျိ ဒီးပတၢ်ဝဲလီၤတဖၣ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လၢ ပတၢ်ဝဲလီၤ အပုၤ ပတၢ်ဂံၢ်စိၣ်ဘါစိၣ် အိၣ်ဝဲအါမးန့ၣ်လီၤ. ဒီးလၢပတၢ်ဂံၢ်စိၣ်ဘါစိၣ် ခဲလၢင်အကျါ ပထံၣ်ဘၣ်လၢ တၢ်တယုတဖိး ဒီးတၢ်လီၤမုၢ်လီၤဖး လၢပတၢ်ဝဲလီၤအပုၤန့ၣ် မ့ၢ်ပတၢ် ဂံၢ်စိၣ်ဘါစိၣ် အဒိၣ်ကတၢၢ်န့ၣ်လီၤ. သန့ၣ်က့ၣ်န့ၣ် ပတ့ၢ်စိၣ်လီၤ ပဂံၢ်ပဘါ တသ့လုၤတက့ၤ ဘၣ်. မ့ၢ်တခီ, အလီၢ်အိၣ်လၢ ပကဘၣ် ဝဲလီၤအီၤ ဆူၣ်န့ၢ်, အါန့ၢ် ဒီးဂ့ၤဒိၣ်န့ၢ်ဒဲး အလီၢ် န့ၣ်လီၤ. ဒ်သိးဒီး ပုၤကိးကလုၣ်ဒဲး ဒီးကီၢ်စဲၣ် ကိးဘျုးဒဲး ကအိၣ်ဝဲဒီး တၢ်ထဲသိးတုၤသိး ဒီး

ခွဲးယၢ် တၢ်သဘျုးအဂီၢ် ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်တဖၣ်အံၤ ကအိၣ်ကွဲးပၢ်လီၤအသး လၢထံကီၢ် သဲးစးတၢ်ဘျုးခိၣ်သ့ၣ်အပူၤန့ၣ် ပကဘၣ်ဂဲၤလိၣ်အီၤ ဆူညါ ကွၢ်ကွၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်သီးဒီး ပတၢ် ဂဲၤလိၣ်အံၤ ကတုၤထီၣ်ထီၣ်ဘးဝဲဆူ ပတၢ်ပညိၣ်ကွၢ်စိ အဖီတၢ်န့ၣ် ပဝဲကညီဖိ အတၢ် ကရၢကရိခဲလၢၣ်, ဒီးတၢ်ဘျုးတၢ်ဘျုး အကရၢကရၢ ဒီးပုၤပၢ်ဆၢတၢ်ဖိ အတၢ်ကရၢကရိခဲ လၢၣ် ပကဘၣ်ပၢ်ဖျိၣ်မၤသကိးတၢ် လၢကညီ နီၣ်တယၢ် တဘျုးယီ အဖီလၢၣ်, ဒီးလၢပတၢ်ပ ညိၣ်ကွၢ်စိ တမံၤယီ အဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဒ်အလီၢ်အိၣ်အသီး, ပကဘၣ်ဂဲၤလိၣ်သကိးပဝဲ ဒီးဖိၣ်လိၣ်စုၤမၤသကိးတၢ်ဒီး ကယဲၣ် ကရၢကရၢ, တၢ်ကရၢကရိ ဒီးပုၤကလုၣ်ခဲလၢၣ် လၢဂဲၤလိၣ်ထီၣ်ဒါဝဲ သုးမိၤစိရိၤ ဒီးမိၤစိရိၤ တမံၤလၢၣ်လၢၣ် လၢကလီၤမၤကွံၣ်ဝဲအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်ထံၣ်ကီၢ်သဲး တၢ်လဲလိၣ်သး ဒီးစိၤဆၢက တီၢ် တၢ်အိၣ်သးအသီး ပကဘၣ်ဂဲၤလိၣ်သကိးပဝဲ ဒီးကွဲးပၢ်လီၤ ပတၢ်ကူၣ်ကျဲၤ ခိၣ်သ့ၣ် ဒီး တၢ်ကူၣ်ကျဲၤ အကျိၤအကျဲၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

**ယပုၤကလုၣ် ကညီဖိခဲလၢၣ်သ့ၣ်သုၤန့ၣ်,**

လၢပပုၤကလုၣ် အတၢ်ယူတၢ်ဖိး ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘျုးအဂီၢ်န့ၣ် ယသးအိၣ် ဟ့ၣ်သ ဆၣ်ထီၣ် ကညီကလုၣ် ဒီးကမျၢၢ်ထံဖိကီၢ်ဖိခဲလၢၣ် လၢဘၣ်သဂၢၢ်ဝဲ သုးမိၤစိရိၤ အတၢ်မၤအၢ မၤနး, ဒီးခိၣ်န့ၣ်, ဒီးသိၣ်ဒုခဲလၢၣ် လၢဂဲၤလိၣ်ထီၣ်ဒါ ဒီးတီၢ်ခိၣ်ရိၣ်မဲဝဲ ကညီဒီကလုၣ် အတၢ်ဂဲၤ လိၣ်တဖၣ် မ်သုကပၢ်ဆူၣ်သကိးသုးသး တံးတဟီၣ်န့ၣ်တက့ၢ်. လၢနီၣ်တယၢ် တဘျုးယီ အဖီလၢၣ် ဒီးလၢပတၢ်ပညိၣ်ကွၢ်စိ တမံၤယီ အဖီလၢၣ်န့ၣ် မ်ပဂဲၤလိၣ် သကိးပဝဲ ဒုဒုယူယူန့ၣ် တက့ၢ်. မ်ပဂဲၤလိၣ်သကိးပဝဲ တုၤပတၢ်မုၢ်လၢၣ် အဖီတၢ် လၢထီၣ်ပွဲၤထီၣ်ဝဲ တစုန့ၣ်တ က့ၢ်. ပကဘၣ်မၤန့ၣ်တၢ် သပုၤကတၢ်န့ၣ်လီၤ.

မ်ကညီဒီကလုၣ် အနံၣ်ထီၣ်သီ ဟဲစိၣ်န့ၣ်သုကိးဂၤဒဲးလၢ တၢ်သ့ၣ်ဒုသးဒု, တၢ်ယူ တၢ်ဖိး, တၢ်မၤန့ၣ် အထူအယိၣ်န့ၣ်တက့ၢ်. မ်ကညီကမျၢၢ် ဒီးကမျၢၢ်ထံဖိကီၢ်ဖိခဲလၢၣ် ပူၤဖျဲးထီၣ်လၢ တၢ်ဆိၣ်တံၢ်မၤန့ၣ်အပူၤ ဒီးလၢသုးမိၤစိရိၤ ဒီးလၢမိၤစိရိၤအကလုၣ်ကလုၣ် တဖၣ် အတၢ်ပတၢ်ပြး အအၢအသီ အဖီလၢၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.

**စိၤမူၤတူစုဖိ**  
**ကရၢခိၣ်**  
**ခုၣ်အဲၣ်ယူၣ်-ကညီဒီကလုၣ် စၢဖျိၣ်ကရၢ**  
**လီၢ်ခၢၣ်သး ဝဲၤလီၢ်ခိၣ်သ့ၣ်**